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z sesj i Rady Gminy i Miasta w Bogatyni 

z dnia 30 grudnia  2004r. 
 
Obecni radni wg listy obecno�ci, która jest zał�cznikiem nr 1 do protokołu. 
Nieobecni: Marian Gewert   - usprawiedliwiony 
                        Sylwia Puta – �wiercz - usprawiedliwiona 
                        Ryszard Wołowski  -  usprawiedliwiony 
 
Sesj i przewodniczył przewodnicz�cy rady Henryk Boruta. 
Sesja odbyła si� w sali konferencyjnej Urz�du Miasta i Gminy w Bogatyni w godzinach            
od 900 – 950. 
 
W sesj i uczestniczyli: 
Gerard �wistulski   - burmistrz miasta i gminy 
Krzysztof Wietrzykowski  - zast�pca burmistrza miasta i gminy 
Bogumiła Wysocka   - skarbnik gminy 
Krystyna Jakszycka    - sekretarz gminy 
Lista obecno�ci stanowi zał�cznik nr 2. 
 
oraz naczelnicy wydziałów Urz�du Miasta i Gminy, kierownicy gminnych jednostek 
organizacyjnych, przewodnicz�cy jednostek pomocniczych zgodnie z list� obecno�ci 
stanowi�c� zał�cznik nr 3. 
 
Porz�dek obrad: 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porz�dku obrad. 
3. Przyj�cie protokołu z sesji z dnia 30 listopada 2004r. 
4. Zmiany w bud�ecie Gminy na 2004 rok.  
5. Upowa�nienie Burmistrza do zaci�gni�cia kredytu krótkoterminowego w banku                   

i po�yczek krótkoterminowych z GFO� i GW w 2005 r. 
6. Wydatki, które nie wygasaj� z upływem roku bud�etowego 2004.  
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Wolne wnioski, sprawy ró�ne. 
9. Zamkni�cie obrad sesji. 

Porz�dek obrad stanowi zał�cznik nr 4. 
 

Do pkt 1 
Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum.  

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta otwieraj�c sesj� powitał radnych, burmistrza i jego 
zast�pców, sekretarza, skarbnika oraz zaproszonych kierowników gminnych jednostek 
organizacyjnych i jednostek pomocniczych.  
Przewodnicz�cy Rady na podstawie listy obecno�ci stwierdził quorum, przy którym Rada 
mo�e podejmowa� prawomocne uchwały.  
W momencie otwarcia obrad na sali obecnych było 18 radnych, (3 radnych nieobecnych)             
w zwi�zku z tym Rada ma mo�liwo�� podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Do pkt 2 

Przedstawienie porz�dku obrad. 
 
Nie wniesiono uwag do porz�dku. 
 

Do pkt 3 
Przyj�cie protokołu z sesji z dnia 30 listopada 2004r. 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta – protokół był i jest w Biurze Rady do wgl�du.  Czy 
do protokołu kto� z radnych chciałby wnie�� swoje uwagi.  
W zwi�zku z brakiem uwag prosz� o głosowanie. 
 
Rada w wyniku głosowania (16 za,) – jednogło�nie bez uwag, przyj�ła protokół nr  XXII  
z sesj i z dnia 30 listopada 2004r. 

 
Do pkt 4 

Zmiany w bud�ecie Gminy na 2004 rok. 
 

Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w bud�ecie Gminy na 2004r. Projekt zmian był przedmiotem obrad 
komisji problemowych, których stanowiska s� nast�puj�ce: 
Ø  Komisja ds. Bud�etu w wyniku głosowania ( 3 za, 1 głos wstrzymuj�cy si� ) 

pozytywnie bez uwag zaopiniowała projekt zmian, 
Ø  Komisja ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony �rodowiska pozytywnie bez uwag opiniuje 

projekt zmian, 
Ø  Komisja Rewizyjna w wyniku głosowania pozytywnie bez uwag opiniuje projekt 

zmian. 
Czy kto� z radnych w sprawie projektu uchwały chciałby zabra� głos. 
W zwi�zku z brakiem zgłosze� poddał projekt pod głosowanie. 
 
UCHWAŁA Nr XXI I I /193/04 w sprawie wprowadzenia zmian w bud�ecie Gminy na 
2004 rok – podj�ta została wi�kszo�ci� głosów (12 za, przy braku głosów przeciwnych,               
4 radnych wstrzymało si� od głosowania). 
Uchwała stanowi zał�cznik nr 5  do protokołu. 
 

Do pkt 5 
Upowa�nienie Burmistrza do zaci�gni�cia kredytu krótkoterminowego w banku i po�yczek 

krótkoterminowych z GFO� i GW w 2005 r. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
upowa�nienia Burmistrza do zaci�gni�cia kredytu krótkoterminowego w banku i po�yczek 
krótkoterminowych z GFO� i GW w 2005 r. 
Projekt ten był równie� przedmiotem obrad komisji: 
Ø  Komisja ds. Bud�etu pozytywnie bez uwag opiniuje projekt uchwały, 
Ø  Komisja ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony �rodowiska pozytywnie bez uwag opiniuje 

projekt uchwały, 
Ø  Komisja Rewizyjna w wyniku głosowania pozytywnie bez uwag opiniuje projekt 

uchwały. 
Czy w zwi�zku z tym projektem kto� z radnych chciałby zabra� głos. 
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Radna Krystyna Dudziak – Piwowarska – ja chciałam wracaj�c do punktu poprzedniego           
i teraz nie w woli tłumaczenia si� tylko mo�e i krytyki kolejny raz i tej samej. Komisja ds. 
Socjalnych, członkowie tej komisji nie mieli szansy przeanalizowania tych dwóch punktów, 
bo jak zwykle te zmiany w bud�ecie i ten koleiny punkt wprowadzone s� na cito tak jakby si� 
co� alarmuj�cego działo i ten niezb�dnik był potrzebny.  
 
Przewodnicz�cy Rady poprosił Pani� Skarbnik o dwa słowa.  
 
Skarbnik Gminy Bogumiła Wysocka – ko�czy si� rok bud�etowy  i zmiany w bud�ecie te 
które zostały ju� przez pa�stwa zaakceptowane musz� wej��. Tak samo jak musi wej�� 
upowa�nienie dla Pana Burmistrza aby z nowym rokiem bud�etowym mógł wykonywa� 
bud�et. Okres �wi�teczny był m.in. przyczyn� tego, �e nie wszystkie komisje mogły si� 
spotka�, chocia� przedło�yli�my projekty do Biura Rady na 7 dni przed planowanym 
terminem sesji i gdyby pozostałe komisje chciały si� spotka� na pewno znalazłabym dla nich 
czas.  
 
Przewodnicz�cy Rady - w zwi�zku z brakiem innych zgłosze� poddał projekt pod 
głosowanie. 
 
UCHWAŁA Nr XXI I I /194/04 w sprawie upowa�nienia Burmistrza do zaci�gni�cia 
kredytu krótkoterminowego w banku i po�yczek krótkoterminowych z GFO� i GW                
w 2005 r . – podj�ta została wi�kszo�ci� głosów (13 za, 1 przeciw, 4 radnych wstrzymało si� 
od głosowania). 
Uchwała stanowi zał�cznik nr 6  do protokołu. 
 

Do pkt 6 
Wydatki, które nie wygasaj� z upływem roku bud�etowego 2004. 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta – przedstawił projekt uchwały w sprawie wykazu 
wydatków, które nie wygasaj� z upływem roku bud�etowego 2004. 
Ten projekt równie� był przedmiotem analizy komisji: 
Ø  Komisja ds. Bud�etu jednogło�nie, pozytywnie bez uwag zaopiniowała projekt 

uchwały, 
Ø  Komisja ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony �rodowiska jednogło�nie, pozytywnie bez 

uwag opiniuje projekt uchwały, 
Ø  Komisja Rewizyjna jednogło�nie, pozytywnie bez uwag opiniuje projekt uchwały. 

Czy w zwi�zku z tym projektem kto� z radnych chciałby zabra� głos. 
W zwi�zku z brakiem zgłosze� poddał projekt pod głosowanie. 
 
UCHWAŁA Nr  XXI I I /195/04 w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasaj�                   
z upływem roku bud�etowego 2004 – podj�ta została jednogło�nie (18 za,). 
Uchwała stanowi zał�cznik nr 7  do protokołu. 
 

Do pkt 7 
Interpelacje i zapytania. 

 
Radny Dar iusz D�bru� – chodzi o u�ci�lenie dotycz�ce mojej interpelacji zło�onej na 
poprzedniej sesji dot. symulacji finansowej i prawnej ł�czenia spółek gminnych. Chodzi  
konkretnie o czysto techniczn� rzecz - mianowicie na pó�niejszy termin wprowadzenia zmian 
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bud�etowych i termin uchwalenia bud�etu przyszłorocznego ten trzymiesi�czny termin byłby 
trudny technicznie do przeprowadzenia, poniewa� je�eli dopiero w połowie marca 
uzyskaliby�my informacje jakie s� mo�liwo�ci dotycz�ce przeprowadzenia ewentualnych 
ł�cze� spółek trudno b�dzie to uwzgl�dni� w przyszłorocznym bud�ecie a jest to istotna 
pozycja i wa�na dla tego bud�etu tote� szczególnie dla tej najbardziej prawdopodobnej czy 
powiedzmy najbardziej wydawałoby si� mo�liwej symulacji czyli poł�czenia GPO i GZMK 
prosz� o skrócenie tego terminu do ko�ca stycznia. 
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Ar tur  Oliasz – sprawa spółek podlegaj�cych pod kodeks 
handlowy nie ma nic wspólnego z bud�etem ani z jego uchwaleniem. Spółki nie czerpi� 
pieni�dzy jak jednostki bud�etowe z tego podstawowego �ródła – z bud�etu Gminy, s� one 
jedynie wykonawcami w ramach przetargu b�d� zawartych umów na zlecenia wydawane 
przez Gmin� dla spółek prawa handlowego, wi�c tutaj nie ma �adnej zbie�no�ci mi�dzy 
uchwaleniem bud�etu miasta i gminy, a symulacj� b�d� przeprowadzon� wst�pn� analiz� 
poł�czenia spółek gminnych. 
 
Przewodnicz�cy Rady zapytał radnego D. D�brusia czy chce jeszcze co� doda� do swojej 
wypowiedzi. 
 
Radny D. D�bru� – o przegłosowanie wniosku. 
 
Przewodnicz�cy Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego D. D�brusia dot. 
skrócenia czasu wyliczenia symulacj i poł�czenia dwóch wspomnianych spółek. 
 
Rada w wyniku głosowania (6 za, 9 przeciw, 1 radny wstrzymał si� od głosowania) 
odrzuciła wniosek radnego D. D�brusia. 
 

Do pkt 8 
Wolne wnioski, sprawy ró�ne. 

 
Przewodnicz�cy Rady poprosił o zabranie głosu Prezesa L igi Obrony Kraju Zarz�du 
Miejskiego w Bogatyni Pana Zdzisława Strzykał�. 
Prezesa L igi Obrony Kraju Zarz�du Miejskiego w Bogatyni p. Zdzisław Strzykała                  
– w imieniu Zarz�du Wojewódzkiego LOK we Wrocławiu mam zaszczyt wr�czy� dla Panów 
Burmistrzów oraz dla Pani Gierczak i Pani Kopacz podzi�kowania w zwi�zku z 60-t� 
rocznic� powstania LOK. Zarz�d Dolno�l�ski we Wrocławiu wyra�a serdeczne 
podzi�kowania za dotychczasow� współprac� na niwie popularyzowania i wychowania 
młodzie�y i rozwoju sportów politechniczno-obronnych nadaj� Panu Gerardowi 
�wistulskiemu, Panu Krzysztofowi Wietrzykowskiemu oraz Panu Zbigniewowi 
Szatkowskiemu miniaturk� medalu z okazji  60-cio lecia LOK za zasługi.   
Pan Strzykała wr�czył Burmistrzom podzi�kowania. 
 
Radny Edmund Nych - wiele ostatnimi czasy dyskutujemy na temat kształtu szkolnictwa, 
my�my na komisji składali wniosek dot. stworzenia takiej symulacji poł�czenia niektórych 
placówek. Drug� spraw� jest to, �e po to aby�my podj�li jak�kolwiek decyzj�, na to jest mało 
czasu bo to praktycznie do ko�ca lutego. Wiem, �e z informacji Pani Naczelnik O�wiaty, �e 
taki raport, �e taki dokument wła�ciwie został opracowany. St�d te� uwa�am i tu koledzy  
równie�, �e powinni�my si� z tym zapozna�. W zwi�zku z tym stawiam formalny wniosek 
�eby ten dokument dotycz�cy o�wiaty został w terminie tygodniowym przedło�ony 
wszystkim radnym.  
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Z drugiej strony składam drugi wniosek dot. tego by w terminie dwóch tygodni od 
dor�czenia tych dokumentów przewodnicz�cy komisj i zwołali komisje i �eby�my 
przedyskutowali ten dokument bo tego czasu jest niewiele. 
 
Radny Andrzej  Guzowski – przykro mi �e znów musz� w takim dniu ko�cz�cym nasz rok 
zawsze mówi� o rzeczach nie zawsze przyjemnych. No ale có�, znów kamyczek do pracy 
Prezydium. Na ostatniej sesji padły konkretne wnioski, padły zapytania i padły obietnice, 
mamy kolejn� sesj� i cisza. O czym mówi� – prosiłem o informacj� nt. jak gmina jest 
przygotowana do wykorzystania pieni�dzy unijnych, o informacje dot. istnienia b�d� 
nieistnienia w Urz�dzie komórki, która si� tymi sprawami zajmuje. Uwa�am, �e jest to 
sprawa wa�na i my jako radni powinni�my mie� na ten temat szerok� wiedz�.  
Druga sprawa i to ju� był konkretny wniosek – Pan Burmistrz �wistulski miał do ko�ca roku 
przedstawi� spraw� dot. problemu GZMK. I tu chciałbym usłysze� jaka jest decyzja w tej 
sprawie, poniewa� rok ju� si� nam jutro niestety ko�czy. Oczywi�cie padaj� te� wnioski na 
komisjach i to jest permanentna sprawa, �e nie mamy odpowiedzi w ustalonych terminach na 
stawiane wnioski. Na Komisji ds. Socjalnych był wniosek postawiony przeze mnie,                         
a dotycz�cy odpowiedzi na pytanie - dlaczego w bud�ecie tegorocznym był zapis dot. 
przygotowania materiałów dot. remontu ul. Mickiewicza - dlaczego ten temat nie został 
wykonany i te� był termin podany - dwu tygodniowy i do tej pory odpowiedzi nie mam. 
 
Zast�pca Burmistrza Krzysztof Wietrzykowski – je�eli chodzi o �rodki pomocowe to 
wniosek na poprzedniej sesji był, �e na której� z kolejnych sesji. I ten materiał ju� jest 
przygotowany i mo�e by� przedło�ony poszczególnym komisjom, bo my�l� �e nim trafi pod 
obrady Wysokiej Rady to powinien najpierw trafi� na komisje.  
Je�eli chodzi o wnioski z Komisji ds. Socjalnych to jestem troch� zdziwiony, bo ten materiał 
równie� w formie pisemnej jest przygotowany i ju� powinien znale�� si� w Biurze Rady. Czy 
jest ju� w Biurze Rady - to wystarczy mie� lepszy kontakt z Biurem Rady i wszystko b�dzie 
załatwione. Tam do�� precyzyjnie okre�lamy – ja wiem �e taki materiał podpisywałem                  
i informuj�, �e ten materiał jest ju� gotowy i ja osobi�cie dor�cz� radnemu Guzowskiemu             
i tutaj te wszystkie zapytania, które był postawione przez Komisj� ds. Socjalnych oraz przez 
inne komisje, jest to w materiale zawarte i jest w formie pisemnej. 
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Ar tur  Oliasz – do radnego Andrzeja Guzowskiego - to 
Burmistrz Wietrzykowski zdeklarował si�, �e na temat wydziału, który zajmuje si� 
pozyskaniem �rodków z UE b�dzie po�wiecona jedna z najbli�szych sesji – nie okre�lił, �e 
najbli�sza. My na Komisji ds. Rozwoju Gospodarczego tym tematem si� zajmujemy i mało 
tego, staramy si� stworzy� szeroki pakiet takich �wiadcze�, które b�d� sprzyjały pozyskaniem 
inwestorów b�d� poprawieniem sytuacji firm funkcjonuj�cych na terenie naszej Gminy. Tak 
jak radny E. Nych czy K. Gnacy zaproponowali projekt uchwały w sprawie ulg 
inwestycyjnych, ja te� zaproponowałem stworzenie na bazie ju� dokumentu istniej�cego 
Fundusz Por�cze� Gwarancyjnych dla firm, które staraj� si� uzyska� kredyt. I taka informacja 
jest, tylko nale�y z niej skorzysta�. 
Druga rzecz je�eli chodzi o „kamyczka do pracy prezydium” czy Rady. Prezydium nie ma, 
Prezydium jako ciało nie funkcjonuje, gdy� jest tylko przewodnicz�cy i jego dwóch  
zast�pców. Tak, �e Prezydium Rady w naszym samorz�dzie nie ma, ono nie istnieje. 
Nast�pna rzecz na temat materiałów, który b�dzie  przedmiotem dyskusji, a dotyczy 
reorganizacji placówek o�wiatowych na terenie miasta i gminy Bogatynia. My jako Komisja 
O�wiaty na ostatnim posiedzeniu w dramatyczny sposób zaapelowali�my do Burmistrza ds. 
O�wiaty o przekazanie nam tych materiałów. Je�eli one ju� s� jak Pani Naczelnik mówi, to 
jeste�my bardzo szcz��liwi i nad tym materiałem te� b�dziemy dyskutowa�. Tylko jest 
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jeszcze jedna rzecz fundamentalna – my na pocz�tku stycznia chcemy dyskutowa� najpierw           
z Rad� Dyrektorów Szkół i Przedszkoli dlatego, �e ich głos, ich zorientowanie w temacie 
b�dzie dla nas te� bardzo znacz�ce i nie róbmy czego� od odwrotnej strony – najpierw 
zapoznajmy si� z opini� ludzi, którzy pracuj� cały okres swojego �ycia w o�wiacie, znaj� si� 
na tym i starajmy si� co� robi� wspólnie. Nie wychod�my z czym� na czym by� mo�e nie do 
ko�ca si� znamy, albo nie jeste�my do ko�ca zorientowani. B�dziemy mieli dokument nad 
którym b�dziemy pracowa�, b�dziemy mieli stanowisko Rady Dyrektorów, by� mo�e wtedy 
cokolwiek na spokojnie uda nam si� wspólnego osi�gn��, a nie na zasadzie, �e mieli�my, 
dostali�my, zrobili�my i nic nam nie dało. Je�eli takie materiały s�, to spotkamy si�                      
i b�dziemy nad nimi dyskutowa� tylko w spokoju, merytorycznie i z lud�mi których ich to 
dotyczy i s� do tego znakomicie przygotowani.  
 
Radny Edmund Nych – chciałem tutaj Arturowi odpowiedzie�, to co tutaj proponuje �eby 
przedło�y� te materiały. W niczym to nie przeszkadza i tutaj stanowisko Rady Dyrektorów 
poniewa� uwa�am, �e powinni�my si� szybko zapozna� z tymi materiałami. Wcale nie neguj� 
tutaj stanowiska Rady Dyrektorów bo uwa�am, �e do tego trzeba podej�� bardzo spokojnie            
i konkretnie, ale ponawiam swój wniosek, bo tego czasu jest niewiele i po to aby�my 
wypracowali jakie� konkretne stanowisko w tej sprawie musimy si� zabra� ju� i ju� mamy 
praktycznie pocz�tek stycznia, do ko�ca lutego jest niewiele czasu.  
 
Burmistrz Gerard �wistulski – ja my�lałem, �e dzisiejsza sesja to sesja o charakterze 
noworocznym i tak to traktuj� nadal. Troch� zdziwił mnie ten materiał, który otrzymałem od 
radnego Jerzego Wi�niewskiego, bo ja mimo �e jestem szefem SLD w powiecie i w Bogatyni 
nigdy tutaj nie wykorzystywałem trybuny do manifestacji politycznej. Niestety to jest 
manifestacja polityczna – ta ulotka. Chciałem wyja�ni� Wysokiej Radzie, �e rzeczywi�cie na 
wniosek, nieformalny wniosek, niewła�ciwie przygotowany przez Samoobron� 
odpowiedziałem negatywnie, �e nie wyra�am zgody na to, �eby tu pod Urz�dem Miasta 
zorganizowa� jak�� imprez� - Mikołajkow� imprez�, która w jakim� sensie, w jakim� stopniu 
mogłaby w tym czasie - poniewa� to miało by� od godz. 12.00- 15.00 - przeszkodzi�                      
w normalnym funkcjonowaniu komunikacji itd. Nie było w tym nic nadzwyczajnego, bo 
równie dobrze mogli koledzy z Samoobrony zorganizowa� w dwudziestu innych miejscach na 
terenie Bogatyni – nie - akurat przed Urz�dem Miasta - tu musi by�, bo tu miał by� 
transparent polityczny i miały by� ulotki i miały by� ró�ne manifestacje. No to ja przepraszam 
bardzo, albo organizujemy �wi�tego Mikołaja albo organizujemy mityng polityczny. Na 
mityng polityczny przed Urz�dem Miasta si� nie zgodz� i koniec, odpowiadam to po raz 
ostatni koledze Wi�niewskiemu. Natomiast nie b�d� si� odnosił tutaj do tych historii, które s� 
powypisywane na temat bezrobocia itd. bo jest tak�e daleko id�ca nieprzyzwoito��. Ani ja, 
ani  Rada, ani nikt tutaj z siedz�cych nie miał wpływu na to, �e padły takie zakłady jak 
Winiarnia, jak Doltex czy Pollena, a tu si� wyci�ga takie historie nie wiadomo po co na 
koniec roku. My �e�my si� spotkali dzisiaj po to tak�e, �eby w sposób spokojny zło�y� sobie 
�yczenia, podzi�kowa� sobie za prac� i b�d� chciał to zrobi� w tej drugiej cz��ci i zło�y�  
�yczenia, natomiast tego rodzaju manifestacja jest tutaj absolutnie zb�dna.  
Odnosz�c si� do tych spraw, które zostały podniesione przez radnych : 

- je�eli chodzi o to, co radnych E. Nych przedstawił – wniosek dotycz�cy ł�czenia 
placówek o�wiatowych. Chciałem powiedzie�, �e dwukrotnie odesłałem wniosek do 
poprawki, materiał który przygotowała Pani Naczelnik Ku� oceniłem jako �le 
przygotowany materiał i w ci�gu kilku dni ten materiał wpłynie tam gdzie trzeba – do 
Komisji O�wiaty. I nie ma tutaj �adnej ch�ci blokowania tego wszystkiego. 
Traktujemy spraw� jako wa�n�, powa�n� i w sposób odpowiedzialny, tak jak tutaj 
informował Wysok� Rad� Wiceprzewodnicz�cy Artur Oliasz. Chyba o to chodzi 
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�eby�my przygotowuj�c materiał w sposób obiektywny i pełny przedstawili Wysokiej 
Radzie jaka jest sytuacja. Ja bym tak�e prosił �eby�my si� specjalnie nie 
emocjonowali t� cał� spraw� przedstawieniem tutaj wniosków, bo to jest zbyt 
powa�ny temat, zbyt powa�ny problem, �eby sobie tak strzela� palcami. Ile �e�my 
dyskutowali na temat utworzenia Gimnazjum w Działoszynie – pami�tacie były 
dyskusje - czy to nie zaszkodzi Gimnazjum nr 2, czy to rzeczywi�cie zda egzamin.           
W ko�cu dali�my si� wszyscy przekona�, �e to jest potrzebne dla tej społeczno�ci              
i mamy Gimnazjum w Działoszynie. To teraz jest wniosek, �e mo�e by zlikwidowa� 
Gimnazjum nr 2 w Bogatyni, co pami�tacie było warunkiem - �e tak- zrobimy 
Gimnazjum w Działoszynie ale nie kosztem Gimnazjum nr 2. A teraz jest sugestia, 
�eby zlikwidowa� Gimnazjum nr 2 a by� mo�e Szkoł� Podstawow� nr 5 i wtedy 
b�dzie dobrze. I jest jeszcze wniosek �eby zlikwidowa� szkoł� w Opolnie. Wi�c 
bardzo prosz�, �eby do tego rodzaju problemu, do tego rodzaju wniosków podchodzi� 
bez emocji, bo to s� zbyt powa�ne decyzje. My musimy uzyska� opini� nie tylko 
jednego czy drugiego radnego, czy jednej czy drugiej komisji, ale musimy przede 
wszystkim uzyska� opini� �rodowisk gdzie te placówki funkcjonuj� i tak�e gremiów       
z tych szkół, pedagogicznych ciał, które orientuj� si� w sprawie, orientuj� si� co to 
mo�e spowodowa�. I dlatego tego rodzaju propozycje i tego rodzaju opinie, tego 
rodzaju materiały musz� by� naprawd� w sposób bardzo przyzwoity i pełny 
przedstawiony Wysokiej Radzie i wtedy b�dziemy dyskutowali. Tak, �e bardzo prosz� 
o cierpliwo�� jeszcze Panie radny Nych, ten materiał ja poleciłem zweryfikowa� 
ponownie, dostanie Pan to w ci�gu najbli�szych dni.  

- je�eli chodzi o spraw� �rodków pomocowych to ja my�l�, �e tutaj kolega 
Wietrzykowski skrótowo wyja�nił. Chciałem Wysok� Rad� poinformowa�, �e my bez 
przerwy korzystamy ze �rodków pomocowych, to nie jest jaka� nowa sprawa, 
dziewicza pustynia gdzie my dopiero b�dziemy si� uczyli, gdzie my raczkujemy. Tych 
�rodków pozyskiwali�my sporo, w tym roku �e�my tutaj równie� pozyskali                   
i pozyskamy. Mamy kilka wniosków przygotowanych i te wnioski zostały pozytywnie 
ocenione. Chciałem tak�e poinformowa�, �e wydzielili�my komórk� i chcemy t� 
komórk� wzmocni� do pozyskiwania wła�nie �rodków pomocowych. Na czele tej 
komórki stoi Pan Marek Wołk-Lewanowicz i jest to osoba najbardziej kompetentna         
i my�l�, �e w tej materii mo�emy si� naprawd� pochwali� niezłymi rezultatami. To nie 
jest jednoosobowa komórka. Ale rzeczywi�cie jest to wa�ne zadanie, bo teraz te �rodki 
s� do pozyskania i musimy naprawd� przygotowa� si� odpowiednio. Jest par� takich 
tematów, które powinni�my wzi�� na warsztat, których do tej pory �e�my nie brali 
m.in. je�li chodzi o �rodki dla placówek o�wiatowych, jest taka szansa. Tak�e  
mo�emy korzysta� ze �rodków na rozwój sportu czy kultury. Nie mówi� tu                        
o sprawach, które wi��� si� z cał� infrastruktur� komunaln�, bo na to �e�my cały czas  
wyst�powali z wnioskami. 

- i ostatnia sprawa rozwi�zania problemu GZMK. Ja obiecywałem rzeczywi�cie, �e do 
ko�ca tego roku ten problem definitywnie rozwi��emy. Wczoraj podj�łem decyzj� 
tak� – �e dajemy jeszcze na porozumienie si� w sprawach zasadniczych, w sprawach 
wynikaj�cych z trudnej sytuacji GZMK z wierzytelno�ci i zobowi�za� tej spółki  i z 
tym si� wi��e po prostu problem porozumienia z pozostałymi spółkami komunalnymi. 
Niestety pozostałe spółki komunalne patrz� na spraw� nieco inaczej w sposób 
odmienny. I dlatego dajemy jeszcze czas do ko�ca miesi�ca stycznia. Je�eli spółki si� 
nie osi�gn� porozumienia, to o�wiadczam Wysokiej Radzie, �e podejm� ostateczn� 
decyzj� w sprawie likwidacji GZMK. Mam nadziej�, �e tak drastycznych �rodków nie 
trzeba b�dzie podj��, ale wszystko wskazuje na to, �e GZMK z dniem 1 lutego 
przestanie istnie�. Ja oczywi�cie chciałem zapewni�, �e zrobi� wszystko �eby 
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pracownicy tej spółki – 11 czy 12 osób nie miało w zwi�zku z tym problemów 
zatrudnieniowych.  

- co do terminowo�ci przekazywania wyja�nie�, odpowiedzi na zgłaszane wnioski, 
postulaty i interpelacje to je�eli nie zostało to w terminie zrobione to przepraszam tych 
radnych, którzy zgłosili te wnioski i interpelacje. Zobowi��� nowego pracownika, 
który si� zajmuje tym sprawami u mnie w kancelarii do pilnowania w sposób bardziej 
radykalny i b�d� wyci�gał wnioski w stosunku do osób, które b�d� po prostu 
zaniedbywały t� spraw�. Oczywi�cie mamy taki obowi�zek by w okre�lonym terminie  
ustawowym po prostu informowa� Wysok� Rad� o sprawach, które s� w kr�gu 
zainteresowania poszczególnych członków Rady, a tak�e komisji.  

 
Radny Edmund Nych – chciałem odpowiedzie� Panu Burmistrzowi, �e my podejmujemy 
jakie� decyzje, wnioski – otó� my�my �adnych wniosków jeszcze nie składali. Nie 
zamierzamy tych wniosków składa� dopóki nie b�dziemy mieli pełnego materiału, pełnej 
wiedzy na temat o�wiaty i na temat tego, co mo�na z tym zrobi�. Nie podchodzimy pochopnie 
do takich spraw, bo uwa�amy, �e to s� sprawy bardzo wa�ne. Tutaj z Pana ust słysz�, takie 
wra�enie odnosz� – Pan si� denerwuje je�eli my składamy takie czy inne wnioski. Otó� Panie 
Burmistrzu to, �e nie nale�ymy do SLD to nie znaczy, �e my jeste�my przeciwko racjonalnym 
rozwi�zaniom w tej Gminie. My po prostu chcemy, �eby ta Gmina si� rozwijała i mamy 
nadziej�, �e Pan to doceni. To nie jest jaka� walka polityczna, to s� normalne wnioski, które  
zło�yłby ka�dy normalny człowiek, my�l�cy radny w tej Gminie. Dlatego jeszcze raz mówi� 
tutaj i apeluj� do wszystkich �eby�my te dokumenty dostali, �eby�my wspólnie wypracowali 
t� strategi� dot. o�wiaty. Nikt tu nie mówi na dzie� dzisiejszy o wnioskach, �eby�cie Pa�stwo 
to wiedzieli. 
 
Burmistrz Gerard �wistulski – nie powiedziałem chyba nic takiego, �e wpłyn�ły jakie� 
wnioski i odpowiadaj�c radnemu E. Nychowi – ja tylko powiedziałem tyle, �e jak sobie 
przypominam, �e jest niepokój i �e tego rodzaju sugestie kr���. Przecie� to nie s� sprawy, 
które spadły z sufitu, tylko rzeczywi�cie tego rodzaju propozycje s�. I chciałbym �eby do tego 
podchodzi� w sposób bardzo rozwa�ny i tylko tyle powiedziałem kolego radny. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta – zamykaj�c dyskusj� zadaje pytanie jeszcze 
radnemu E. Nychowi w zwi�zku ze składanymi wnioskami -  czy ten wniosek, który Pan 
zło�ył �eby w ci�gu tygodnia mater iały dotycz�ce o�wiaty wpłyn�ły do komisj i Pan 
podtrzymuje. Jak tylko materiał wpłynie do Biura zostanie przekazany na Komisj�. Prosz� 
zatem o głosowanie w sprawie przyj�cia wniosku radnego E. Nycha.  
Rada w wyniku głosowania (18 za, ) – jednogło�nie przyj�ła wniosek radnego.  
 
I drugi wniosek - my�l�, �e tutaj ju� szef, przewodnicz�cy Komisji O�wiaty b�dzie ju� 
decydował o tym, kiedy zwoła posiedzenie komisji po otrzymaniu materiału o którym ju�  
wspominali�my. 
 
I na zako�czenie dyskusji oddaj�  głos radnemu Jerzemu Wi�niewskiemu. 
 
Radny Jerzy Wi�niewski – szanowna publiczno�ci, Wysoka Rado, ja bym nawet dzisiaj nie 
rozmawiał i nie wyja�niał tej kwestii, gdyby nie to, �e zostałem wywołany przez Burmistrza 
�wistulskiego. W zwi�zku z tym pragn� wyja�ni� tylko w dwóch - trzech zdaniach aspekt 
tego tematu. Prosz� pa�stwa oczywi�cie, �e dzisiejsza sesja miałaby charakter �wi�teczny, 
ona taki charakter b�dzie miała bo pa�stwo wyjdziecie i ja wyjd� i zostan� radni, którzy zło�� 
sobie �yczenia. I ten charakter zostanie utrzymany - wierzcie mi. I jeszcze jedno wiem, �e 
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je�eli nie mamy równego dost�pu do mediów to musimy inne drogi i �rodki wykorzystywa� 
w tym celu, �eby informowa� społecze�stwo. Tym innym �rodkiem jest mi�dzy innymi ta 
broszura, tym innym �rodkiem jest pomoc ksi�dza dziekana  Wesołowskiego, ksi�dza 
proboszcza pracownika w poinformowaniu wła�nie o naturze tej wigilii, tej imprezy przed 
budynkiem Urz�du Miasta i Gminy. I w zwi�zku z tym chciałbym tylko przypomnie� Panu 
Burmistrzowi, �e my w sposób wywa�ony, rozs�dny z czystymi intencjami zwrócili�my si� 
do Pana Burmistrza z informacj� cytuje bo to jest bardzo krótka informacja, która została 
zarejestrowana w tym budynku – „Pan Gerard �wistulski Burmistrza Miasta i Gminy -               
W dniu 24 grudnia w godzinach 12 –15 przed budynkiem Urz�du Miasta i Gminy w Bogatyni 
zostanie przeprowadzona akcja przekazania upominków �wi�tecznych dla Mieszka�ców 
naszej Gminy” .  I to wszystko. I normalnie funkcjonuj�cy Burmistrz powiedziałby – prosz� 
bardzo a jeszcze do tych waszych podarunków dla mieszka�ców dorzucam tysi�c złotych,             
a mo�e pi�� tysi�cy złotych. Nie – nic z tych rzeczy. Ju� trzy dni pó�niej szukaj� mnie bo nie 
mog� mnie znale��, no bo ja jestem z lud�mi w terenie. Mam komórk� co prawda, ale z nie 
zrozumiałych dla mnie powodów nie dzwoniono. Przyszedłem bo dowiedziałem si�, �e jest 
decyzja Burmistrza w tej sprawie. Decyzja w sprawie informacji Prosz� Pa�stwa, pomylone 
poj�cia logistyczne, decyzja zakazuj�ca nam zgromadzenia. A jakie� to zgromadzenie - 
rozdawanie zrobionych przez nasze kobiety pierogów dla potrzebuj�cych mieszka�ców 
naszego miasta, jakie� to zgromadzenie,  kiedy my rozdajemy paczki w wigili�. 
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Ar tur  Oliasz – z pełnym szacunkiem do ludzi, którzy nie               
z własnej winy tak jak to zostało powiedziane w ulotce nie maj� pracy, nie maj� �rodków do 
�ycia i chwała tym, którzy staraj� si� tym ludziom pomaga�. Jest taki okres przed�wi�teczny, 
gdzie liczy si� najbardziej człowiecze�stwo a nie – przepraszam – głupota. Tylko jest jeszcze 
jedna rzecz, je�eli mówimy o tym wszystkim to nie u�ywajmy populizmów. Oto w imieniu 
Samoobrony Pan Kazimierz Szczech wicestarosta, który de facto odpowiada te� za cały 
powiat i za to co si� dzieje w Zgorzelcu, w Pie�sku, w Zawidowie i w Bogatyni przyje�d�a do 
Bogatyni rozdawa� pierogi. Człowiek, który jest odpowiedzialny tak samo za polityk�                 
i w Bogatyni i w Zgorzelcu, w Pie�sku i w Zawidowie i wsz�dzie, bo to jest 
współodpowiedzialno�� za sprawowanie władzy. I oto nie robi tego w Zgorzelcu, w swoim 
rodzinnym mie�cie tylko przyje�d�a do Bogatyni pod Urz�d Miasta, mało tego, ludziom jak 
to kto� wielki powiedział którzy daj�, ale nie pokazuj� �e daj�, którzy daj� z darów serca 
którzy daj� tylko po to aby da�. Nie o tym �eby mówi�, �e ja daj�. Ten kto mówi, �e ja daj� 
nic nie daje bo daje na pokaz. Je�eli kto� chce da� to zapuka po cichu do tego domu, zaniesie, 
porozmawia z tym człowiekiem o jego bólach, o cierpieniu, a nie robi za przeproszeniem 
cyrku politycznego. 

Do pkt 8 
Zamkni�cie obrad sesji. 

 
Przewodnicz�cy Rady – na tym wykorzystali�my porz�dek sesji, zamykam sesj� Rady 
Gminy i Miasta w Bogatyni. Dzi�kuje za uwag�, a radnych poprosz� za 15 minut o powrót na 
sal� obrad.  

 
   Przewodnicz�cy Rady  
Gminy i Miasta w Bogatyni 
       Henryk Boruta  

    
Protokołowała: 
insp. SBR El�bieta Gołaczy�ska 
Bogatynia 03.01.2005r.  


